
 
 
 

 

 11.7.21ועדת איכות הסביבה מתאריך ה 

נוכחים: אילן כהן, אורן תבור, מירי ישראלי, זהר שוורצברג, שירה צייכנר כהן, בנימין גילאור, רחל  

 ידיד, איציק , יעל רוזנבוים, ענת ברוק גורפונג 

 שני קידר סגנית מהנדס העיר הציגה    -שבילי אופניים ברעננה 

 הוצגה מפה של שבילי האופניים הקיימים והמתוכננים.  

https://www.raanana.muni.il/Documents/cityforms/PavingBikePaths.pdf 

 

. ק"מ, אזור התעשייה לנאות עוזי, פארק רעננה לתחנת הרכבת, רחוב  3.5שמעון פרס   -שביל קיים  

נעמי שמר   - וסט ומרכז הקיימות, נווה זמרבין קרן היסוד לתיכון מטרו ו  - קרן היסוד, רחוב הפלמ"ח

 וייצמן לרחוב יפה ירקוני.  - לקראת ביצוע ואהוד מנור,  

 צמן לאחוזה ובין הנשיאים והמלכים. י ון בי ירושלים רחוב   - שלב תכנון מפורט 

 . בשכונות החדשות שבילי אופניים הינם חלק מההליך התכנוני

כיצד לשמר חניות קיימות. התמודדות עם שינויים   נדרשת חשיבה - תכנון שביל אופניים בדרך קיימת 

 גיאומטריים, שינוי באבן שפה ועוד, כל זה בעלות של כחמישה מיליון שקל לקילומטר. 

 שאלות שעלו:  

קולות קוראים.  גדולים גם של הרשות וגם מ   תקציביםנדרשים  כיצד ניתן ליצר רצף שבילי אופניים?

 גבוהה ותכנון תשתיות מורכב  עלות לאור ה

 העצים נשתלים בפארק רעננה ומזרח העיר.   ?מה נעשה עם העצים שהועתקו

 בשבילי האופניים שבהם הועתקו עצים מתקיים פיצוי נופי בדמות הכפלה של מספר העצים. במקביל 

מה עלות תועלת של שבילי אופניים? עיריית רעננה בוחנת את עלות תועלת לא רק בפרמטרים  

 כלכליים כי אם גם סביבתיים.  



 
 
 

 

 

 הציג ערן רובין מנהל אגף חזות העיר.  – פח כתום מהלך פריסת 

 תהליך הטמעת הפח הכתום לקח כתשעה חודשים. מדובר בהליך מהיר מהממוצע הארצי. 

  98% בסביבותקודם לחלוקת הפחים נערך סקר חדרי אשפה עם יועץ חיצוני. בסקר זה התברר כי 

 ה יכולים להכיל פחים כתומים.  מחדרי האשפה ברעננ

מאות  נחשפו למהלך פרסום רחב שבו  פריסת הפחים נעשתה במקביל לחלוקת השקיות ומהלך 

 מתושבי העיר. 

  , הפח הכתוםמתחילת מהלך פריסת חודשים  4לאחר   דגימות הנעשות בתחנת המעבר הראו כי כבר

 . של אריזות מחזור "נכון"   88%מתקיים כ 

העירייה   , 25%אריזות בפח הכתום בהיקף גבוה מ   של פסולת שאינהקיים מחזור במידה ו יש לציין כי  

 נקנסת על ידי תאגיד תמיר. 

   . בעיר  מסודרת בכל מוסדות חינוך הסברה , בכפוף להגבלות הקורונה, תחל תוכנית  2021בספטמבר 

טון של פסולת   60כ  מחלץ  עירוני תושבים מוציאים החוצה עם הגזם. רכב  –  מחזור אלקטרוני 

 אלקטרונית מדי חודש. 

 נקודות מחזור פסולת אלקטרונית בעיר.  14במקביל קיימות 

  גון חילוץ צעצועים ופסולת פלסטיק כ מתוכנן מהלך  בשיתוף עם כתר פלסטיק - גושיתפסולת פלסטיק  

שב  וחלקו יו  לטובת מחזורתר פלסטיק תאסוף את הפלסטיק  רהיטי גינה הנזרקת עם הגזם. חברת כ

 ספסלים בגינות ומרחבים ציבוריים. ו לעיר בדמות כיסאות 

 שאלות ובקשות תושבים: 

ברשות בוחנים בשלב    -לטובת מחזור אריזות?  יר הנוסף פהפעלת ההאם ניתן לקדם את  - נווה זמר

הלך הפח הכתום מתקבל בכלל העיר. במקביל מתקיימים דיונים עם ריקטק ותמיר האם  מזה כיצד 

באריזות, זאת לאור העובדה  רק  ניתן לבצע שינויים במערכת הפניאומטית בכדי שפיר אחד יטפל 

 ריזות , פעולות שאינן מאפשרות מחזור אריזות. אשהמערכת מרסקת ודוחסת את ה

 יר הנוסף. פ ארבעה בנינים למחזור אריזות ביילוט של פיחל   2022בחודש ינואר 

 

 כתבה ענת ברוק גורפונג 

 

   


